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یک اقتصاددان با بیان اینکه در شرایط تحریم و نیمه جنگی نمی توان از کالای 
ایرانی حمایت کرد، گفت: اقتصاد ایران راهکار اقتصادی ندارد، سیاسیون مشکل 
ایجاد می کنند و سپس از اقتصاددانان راهکار طلب می کنند درحالیکه ابتدا باید 

مناسبات بین المللی را تقویت کنیم و سپس به دنبال راهکار اقتصادی باشیم.
بهروز هادی زنوز )اقتصاددان و استاد دانشگاه(، درمورد تاثیر نوسانات دلار بر 
اقتصاد ایران گفت: گران شدن مقطعی دلار به شرط وجود ثبات در اقتصاد کلان، 
مهار تورم و عدم تکرار موج افزایش دلار می تواند باعث تقویت تولید داخلی شود.
 به گزارش ایلنا، وی ادامه داد:  تحریم ها و از سویی سوءمدیریت در اقتصاد کلان، 

به تورم های دو رقمی منتج شده و این نرخ های تورمی موجب نوسانات ارزی 
شده است. در این شرایط دولت به جای استفاده از سیاست های مالی مناسب از 

لنگر اسمی ارزی برای کنترل تورم استفاده می کند که کار اشتباهی است.
هادی زنوز متذکر شد:  به هر حال افزایش دلار برای صنایع صادراتی خوب است 
اما برای صنایعی که رو به بازار داخلی دارند، زمینه ساز افزایش قیمت مواد اولیه و 
تجهیزات سرمایه ای است. مثلا در مورد پوشاک که نگاه صادراتی ندارد و هدف 
آن بازار داخلی است و نیز صنعت نساجی که با کمبود سرمایه گذاری روبه رو 

است، گرانی مواد اولیه می تواند بستر ضرر و زیان برای این صنعت باشد.
این استاد دانشگاه با اشاره به اهمیت ثبات در اقتصاد کلان گفت: نکته مهم 
دیگر ثبات قیمت نسبی دلار در طول زمان است که به دلیل عدم مهارت 
سیاست گذاران همیشه غیرقابل پیش بینی و با نوسان همراه است، از سویی 
تشدید تحریم ها موجب تشدید تورم خواهد شد و بنابراین در شرایط عدم ثبات 

اقتصادی نوسان دلار نمی تواند نشانه خوبی باشد.
وی در مورد راهکارهای اقتصادی گفت: اقتصاد ایران راهکار اقتصادی ندارد، 
سیاسیون مشکل ایجاد می کنند و سپس از اقتصاددانان راهکار طلب می کنند، 
درحالیکه ابتدا  باید مناسبات بین المللی را تقویت کنیم و سپس به دنبال راهکار 
اقتصادی باشیم.  وی در مورد حمایت از کالای ایرانی گفت: در شرایط تحریم و 

نیمه جنگی نمی توان از کالای ایرانی حمایت کرد.

گرانی دلار به ضرر پوشاک است

برخی  متاسفانه  گفت:  فروشان  پیراهن  و  پیراهن دوزان  اتحادیه  رئیس 
واردکنندگان سودجو از عرضه مواد اولیه به بازار خودداری می کنند و این موضوع 
مشکلاتی را برای تولید کنندگان به وجود آورده است. مجتبی درودیان  در مورد 

وضعیت بازار و تولید کنندگان پوشاک گفت: تولید کنندگان در حال حاضر متاسفانه 
بر اثر تلاطم بازار ارز با مشکل تامین مواد اولیه مواجهند.  به گزارش خبرگزاری 
فارس ، رئیس اتحادیه پیراهن دوزان و پیراهن فروشان تهران با بیان اینکه برخی 
سودجویان از عرضه مواد اولیه به مصرف کنندگان خودداری می کنند، گفت: 
تعدادی از واردکنندگان و فروشندگان مواد اولیه اجناس خود را به بازار عرضه 

نمی کنند و این موضوع مشکلاتی را برای تولید کنندگان به وجود آورده است.
وی با بیان اینکه دولت تسهیلاتی را فراهم کرده است تا دلار 4200 تومانی به 
تولید کنندگان و اتحادیه های صنفی اختصاص داده شود، گفت: با توجه به این 
شرایط برخی تولید کنندگان برای تامین مواد اولیه مورد نیاز خود باید اقدام به ثبت 

سفارش و واردات کنند که این فرآیند کمی زمان بر است.
درودیان در مورد تعطیلی برخی واحدهای صنفی پوشاک و پاساژها گفت: اصلًا 
این موضوع جدی نبوده و در حال حاضر کلیه واحدهای صنفی مشغول فعالیت 
هستند. رئیس اتحادیه پیراهن دوزان و پیراهن فروشان تهران بیان داشت: با توجه 
به تمهیدات دولت برای اختصاص ارز مرجع به واردات مواد اولیه به مرور این 

مشکلات هم حل می شود و جای نگرانی نیست.

مشکل اصلی تولید کننده تامین مواد اولیه است
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رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان گفت: مسئولیت برگزاری میز 
کشوری توسعه صادرات فرش ماشینی با هدف حل مشکلات تولید و صادرات 

این محصول به این استان واگذار شد.
 اسرافیل احمدیه افزود: نشست میز کشوری توسعه صادرات فرش ماشینی در 

آینده نزدیک در شهرستان کاشان برگزار می شود.

با اشاره به فعالیت حدود 700 واحد صنعتی فعال در  ایرنا،  وی  به گزارش 
شهرستان های کاشان و آران و بیدگل در زمینه فرش ماشینی و صنایع وابسته 
به این صنعت افزود: بر همین اساس، سازمان توسعه تجارت ایران، میز توسعه 

صادرات فرش ماشینی را به اصفهان به عنوان استان معین واگذار کرده است.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت اصفهان اضافه کرد:  استان های معین 
در این زمینه موظف هستند ضمن تشکیل جلسه و انجام امور مربوطه بر 
اساس دستورالعمل اجرایی شرح وظایف میزهای گروه های کالایی و محصولی 
گزارش های مربوط به وظایف محوله را به معاونت توسعه صادرات کالا و خدمات 

سازمان توسعه تجارت ایران ارسال کنند.
هر ســال حدود 160 هزار مترمربع فرش ماشینی در کشور تولید می شود که 
از این میزان حدود 75 درصد متعلق به تولیدات کارخانه های فرش بافی استان 

اصفهان بویژه در کاشان است.
کارشناسان و اقتصاد دانان، مشکلات کنونی تولیدکنند گان فرش ماشینی را 
افزایش قیمت مواد اولیه و حامل های انرژی، کمبود نقدینگی تولیدکنندگان و 

مصرف کنندگان و مالیات بر ارزش افزوده می دانند.

میز کشوری صادرات فرش ماشینی به استان اصفهان واگذار شد

سخنگوی کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی مجلس شورای اسلامی با بیان 
این که واردات چمدانی تولید پوشاک را فلج کرده است، گفت: سیل عظیم 
مردم به سوی آنکارا، استانبول، وان، آنتالیا و سایر شهرهای ترکیه باعث شده 
تا در زمان برگشت چندین چمدان جنس وارد کشور کنند که این اقدامات 

اقتصاد کشور و تولید داخل را فلج می کند.
مجلس  ملی  تولید  از  حمایت  ویژه  کمیسیون  سخنگوی  قاضی پور،  نادر   

شورای اسلامی  درباره شرایط پوشاک در کشور گفت:فرهنگ خرید کالای 
خارجی ،تولیدکنندگان داخلی را مجبور به نصب برند سایر کشورها کرده 
است،گفت: در گذشته این گونه بود که ارومیه کت وشلوار تولید و برند ترک بر 
روی آن نصب می کردند و به ترکیه صادر می شد، مردم ایرانی طی سفر به 
این کشور دوباره آن را به عنوان محصول ترک می خریدند، اکنون نیز کفش 
ایرانی با برند ایتالیایی تولید می شود؛ لذا تولیدکنندگان برای بقای خود مجبور 

به این اقدامات هستند.
 به گزارش گسترش نیوز ، قاضی پور با تأکید براین که بعد از انعقاد قرارداد 
مسافر  هر  شدافزود:  فلج  پوشاک  و  کفش  تولید  صنعت  ترجیحی  تعرفه 
مجازست که 80 دلار کالا وارد کشور کند، اما هر نفر 20تا 30 میلیون تومان 

کالا وارد کشور می کند.
  وی افزود:در نخستین اقدام باید مرزها را کنترل کرد تا ظرفیت مجاز 80 
دلاری واردات توسط مسافران به 81 دلار تبدیل نشود و این میزان نیز باید 
سهمیه بندی شود و اجازه ندهند برخی افراد هرروز صبح از مرز خارج شوند 
و دوباره شب بازگردند، با کنترل این موارد یقیناً واردات بی رویه کاهش پیدا 
می کند. البته ستاد مبارزه با قاچاق کالا در نهاد ریاست جمهوری تعطیل شده 
است که باید این ستاد از تعطیلی خارج شود و برای حفظشان تولیدات داخل 

اقداماتی داشته باشد.

واردات چمدانی، پوشاک ایرانی را فلج کرد
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مشاور وزیر صنعت در نساجی و پوشاک گفت: اگر بتوانیم مسائل مربوط به 
عوامل بیرونی مانند مالیات و بهره بانکی را کاهش دهیم، 20 تا 25 درصد بهای 
تمام شده کالا را در صنعت نساجی پایین می آید. گلنار نصراللهی، مشاور وزیر 
صنعت، معدن و تجارت در نساجی و پوشاک، در خصوص بالا بودن هزینه تولید 
در ایران اظهار کرد: متاسفانه آمار و ارقام مسئله بالابودن هزینه تولید را تایید می 
کند که این امر در کشور ما نسبت به کشورهای همسایه در روند صعودی قرار 
دارد. به گزارش فصل اقتصاد ، وی با بیان اینکه بالا بودن هزینه تولید موجب 
شده کالاهای داخل دچار در بحث رقابت پذیری مشکل شوند، افزود: قیمت تمام 
شده کالا به عواملی بستگی دارد که از جمله آن می توان به هزینه های درونی 

کارخانجات که از محیط پیرامون به آن تحمیل می شود، بهره وری نیروی 
انسانی، ماشین آلات، مسائل مربوط به بیمه، مالیات و بهره بانکی اشاره کرد.

نصراللهی بیان کرد: به عنوان مثال در صنعت نساجی اگر هزینه های مربوط به 
تامین اجتماعی 30 درصد کمتر شود می توانیم در بحث رقابت پذیری بهترعمل 
کنیم وهمچنین در بحث بهره های بانکی اگرچه اندکی کاهش داشتهایم، اما در 

مقایسه با کشورهای همسایه این رقم بالاست.
وی ادامه داد: اگر بتوانیم مسائل مربوط به عوامل بیرونی مانند مالیات و بهره 
بانکی را کاهش دهیم شاید 20 تا 25 درصد بهای تمام شده کالا را در صنعت 
نساجی بتوانیم پایین بیاوریم که این امر در کارخانجات مختلف نیز متفاوت است.
نصراللهی تصریح کرد: در حال حاضر ما 9 درصد مالیات بر ارزش افزوده پرداخت 
می کنیم که علی القاعده این میزان باید توسط مصرف کننده نهایی پرداخت 

شود و این نیز عاملی برای افزایش قیمت تمام شده در صنعت نساجی است.
مشاور وزیر صنعت در نساجی و پوشاک تاکید کرد: در سال جاری یکی از 
برنامه های وزارت صنعت بحث بازسازی و نوسازی صنایع است که صنعت 
نساجی و پوشاک در اولویت کاری قرار دارد و این امر می تواند در بهره وری 
بسیار موثر و مهم باشد. وی با اشاره به اینکه بالای 95 درصد تولید فعلی درحوزه 
نساجی در دست بخش خصوصی است، گفت: اگر شرایط اقتصادی مناسب برای 
بخش خصوصی فراهم شود می تواند اقدامات مثبتی را درون بنگاه های مربوط 

به حوزه نساجی انجام دهد و به بهره وری مناسب دست پیدا کند.

نصراللهی : افت 25 درصدی هزینه های نساجی در گرو کاهش مالیات

در حالی که دولت از تأمین دلار 4200 تومانی برای واردکنندگان خبر داده است، 
رئیس اتحادیه بنکداران و طاقه فروشان پارچه گفت: تا به امروز واردکنندگان 
دلار 4200 تومانی دریافت نکرده اند و برای واردات، دلار را با قیمت5400 تا 5500 
تومان تأمین می کنند. به گزارش ایسنا،  در این رابطه امیر قدیمی نژاد- رئیس 
اتحادیه بنکداران و طاقه فروشان پارچه - گفت: در حال حاضر صنعت نساجی در 

شرایط بدی قرار دارد و این موضوع به دلیل واردات بیش از حد محصولات دوخته 
شده و پارچه به کشور است.  او افزود: با وجود آنکه نساجی کشور در شرایط فعلی 
پتانسیل و توان تأمین نیاز بازار داخلی را دارد 50 درصد نیاز بازار پارچه کشور از 
طریق واردات تأمین می شود.  وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر واردات محصولات 
دوخته شده به کشور از قیمت کمتری نسبت به محصولات داخلی بهره می برد و 
این موضوع عاملی شده تا بازار برای رفع نیاز خود به واردات روی بیاورد و این در 
شرایطی است که بازار پارچه داخلی با نسیه فروشی سرپاست.  قدیمی نژاد خاطرنشان 
کرد: در یک ماه اخیر قیمت پارچه وارداتی و داخلی با رشد 10 تا 20 درصدی مواجه 
شده و دلار تک نرخی 4200 تومانی فعلا تاثیری بر این بازار نداشته است، زیرا تا 
به این لحظه کسی نتوانسته از این ارز استفاده کند.  او نرخ متوسط دلار برای واردات 
مواد اولیه را 5400 تا 5500 تومان اعلام کرد و گفت: در این بازار امکان احتکار 
وجود ندارد، زیرا پارچه بنابر مد، رنگ و فصل مورد استفاده به کشور وارد می شود و 

اگر فردی پارچه را احتکار کند دچار ضرر و زیان می شود.
 رئیس اتحادیه بنکداران و طاقه فروشان پارچه در انتها گفت: حجم بسیار اندکی از 

پارچه های تولید داخل به بازارهای عراق صادر می شود.

دلار تک نرخی به »پارچه« نرسید
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تعرفه  قرارداد  اینکه  بیان  با  تهران  بازرگانی  اتاق  نمایندگان  هیات  عضو 
ترجیحی ایران و ترکیه تنها منجر به فروش راحت تر گاز ایران به این کشور 

شد،گفت:تولیدکنندگان ایرانی از این قرارداد متضرر شدند.
ترکیه  و  ایران  میان  که  ترجیحی  تعرفه  قرارداد  گفت:  اسدالله عسگراولادی 

منعقد شده آسیب های جدی به صنایع کوچک و متوسط کشور وارد کرده است؛ 
بر این اساس موافق انعقاد و اجرای این قرارداد نیست؛ زیرا این قرارداد به کمک 
تولیدکنندگان ترکیه آمده و تولیدکنندگان ایرانی زیان انعقاد این قرارداد را می پردازند.

 به گزارش تیتر امروز، عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران در پاسخ به سوالی 
مبنی براینکه آیا انعقاد قرارداد تعرفه ترجیحی میان ایران و ترکیه منجر به کاهش 
قاچاق به خصوص البسه از ترکیه شده است یا خیر، ادامه داد: به عقیده من با انعقاد 
این قرارداد، میزان قاچاق کالا از ترکیه به ایران افزایش یافته است. به نحوی که 
انعقاد قرارداد تعرفه ترجیحی میان ایران و ترکیه فقط موجب شد تا دولت، راحت تر 
گاز ایران را به ترک ها بفروشد. وی تصریح کرد: انعقاد قراردادی که به زیان بخش 
تولید است، راهکاری برای مبارزه با قاچاق کالا محسوب نمی شود؛ زیرا متاسفانه 
ما شاهد سرازیر شدن کالای قاچاق از مرزها به کشور هستیم؛ بنابراین نمی توان 
ادعا کرد که قرارداد تعرفه ترجیحی به کمک مقابله با قاچاق کالا از ترکیه به ایران 
آمده است.  عسگراولادی ادامه داد: در شرایط کنونی بیشترین حجم قاچاق از سوی 

ترکیه به ایران انجام می شود.

پس لرزه های قرارداد تعرفه ترجیحی ایران وترکیه/افزایش قاچاق پوشاک

 ابوالقاسم شیرازی،رئیس اتحادیه صنف تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاک 
تهران  از ورود و توسعه کالای وارداتی در صنعت پوشاک انتقاد کرد و گفت در 
زمینه پوشاک افزایش قیمت جایی ندارد و امکان احتکار نیست اما با تخلفات به 
صورت جدی برخورد می کنیم. شیرازی در این باره گفت: نوسانات نرخ ارز در قیمت 
هیچ تأثیری نداشته است، چراکه تولیدات امروز و حتی تابستانی این صنعت به 
ماه های گذشته ربط دارد. البته برخی هم می خواهند برای آینده تولید کنند که در 

برخی موارد برای تامین مواد اولیه نیاز به ارز وجود دارد.
 وی افزود: آنقدر پوشاک در بازار وجود دارد و از کالاهای وارداتی اشغال شده 
است که دیگر فضای رقابتی اجازه نمی دهد افزایش قیمت داشته باشیم. هم اکنون 
قیمت ها پایین است و اگر گردش کار افزایش پیدا کند خود به خود در کاهش قیمت 

نیز اثرگذار است. با توجه به اینکه امسال شعار حمایت از کالای ایرانی مطرح شده 
است، جهشی در تولید صورت گرفته و بسیاری از فروشگاه ها نسبت به عرضه 
کالای ایرانی رغبت پیدا کرده اند و مردم نیز رویکردشان به این سمت تقویت شد.

 به گزارش روز نو، رئیس اتحادیه صنف تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاک تهران  
اظهار کرد: در صنعت پوشاک به غیر از تامین مواد اولیه با دلار سروکار نداریم و 
چندان از نوسانات نرخ ارز متاثر نمی شویم؛ بنابراین فعلًا برنامه ای برای افزایش 
قیمت نداریم و شاید در آینده و در صورت فراهم بودن بستر در بازار برای آن 
برنامه ریزی کنیم. وی ادامه داد: اگر تولیدات داخلی ایران از نظر قیمت تمام شده 
دارای مزیت نسبی نباشد، نمی توان به این هدف به صورت کامل دست یافت. 
راهکار این است که هزینه های سرباری مانند مالیات و عوارض حق بیمه و غیره 
که در اختیار دولت است باید برای تولیدکننده متفاوت باشد؛ بنابراین دولت برای 
آن باید تدبیری بیندیشد تا در حوزه تولید و خدمات استفاده از کالای ایرانی صرفه 
اقتصادی داشته باشد و تولیدکنندگان بتوانند رقابت سالم داشته باشند. وی در پاسخ 
به این سوال که چرا در بازار   پوشاک شاهد احتکار و عدم عرضه هستیم؟ تاکید 
کرد: پوشاک به هیچ وجه قابل احتکار نیست، چراکه جزو جنس و کالای فصلی به 
شمار می رود و اگر در فصل خود فروش نرود به کالای استوک تبدیل می شود. اما 
اگر کسی این کار را انجام بدهد تخلف است و در صورت پیگیری مردم با متخلفان 
برخورد می شود. او افزود: البته بازرسان اصناف، سازمان حمایت مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان، سازمان صنعت، معدن و تجارت استان تهران، سازمان تعزیرات 
حکومتی و دیگر دستگاه های نظارتی نیز متولی هستند که با متخلفان برخورد کنند.

افزایش قیمت پوشاک تخلف است
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رادیو اقتصاد در یکی از برنامه های کالای ایرانی به بررسی وضعیت تولید، 
مصرف و واردات انواع نخ در کشور پرداخت.

در این گفت وگوی رادیویی مهندس وحید حریری- نایب رئیس هیأت مدیره 
اتحادیه تولید و صادرات صنایع نساجی و پوشاک ایران و مدیرعامل شرکت 
دیبا ریس-  ظرفیت تولید نخ در سیستم پنبه ای و الیاف مصنوعی کشور را 
حدود 200 تا220 هزار تن در سال برشمرد و گفت: با راه اندازی واحدهای 
جدید و نوسازی واحدهای موجود، این حجم به 270 هزار تن نخ  در سیستم 

پنبه ای و الیاف مصنوعی خواهد رسید.
 به گفته وی، با راه اندازی واحدهای تولیدی که مجوز فعالیت دریافت کرده اند 
نخ های  تولیدکنندگان  تولید هستند،  راه اندازی خطوط  و  نصب  حال  در  و 

مذکور به خوبی قادر به رفع نیاز کشور هستند.
به گزارش سرویس خبر و گزارش نساجی امروز، مهندس حریری تصریح 
کرد: خوشبختانه بخش خصوصی توانمند به مرور توانست جایگزین واحدهای 
بحران زده دولتی )در بخش تولید نخ های پنبه ای و الیاف مصنوعی( شود و 
در حال حاضر بیش از 90 درصد کارخانه های ریسندگی متعلق به بخش 

خصوصی هستند.
این تولیدکننده در مورد نوسازی صنایع نساجی گفت: نمی توان از )برخی( 
زمانی  بازه  در  باید  و  کرد  استفاده  سال   10 از  بیش  نساجی  ماشین آلات 

مشخص، مورد نوسازی و بازسازی قرار گیرند.
نخ های  تولید داخل گفت:  نخ های  زمینه کیفیت  دیبا ریس در  مدیرعامل 
ایرانی از نظر کیفی در مقایسه با رقیبان درجه یک قابل رقابت هستند و 
برای بسیاری از مصرف کنندگان برندهای ایرانی نسبت به کالاهای خارجی 

در اولویت قرار دارد.
به گفته وی، از زمان ورود بخش خصوصی به کارزار تولید، صنعتگران ملزم 

شده اند خود را با دانش روز و کیفیت مطلوب همراه کنند و خوشبختانه در 
این زمینه بسیار موفق عمل نموده اند.

آنها« موضوع  از  راه های برون رفت  انواع نخ و  تولیدکنندگان  »مشکلات 
دیگری بود که با مهندس حریری در میان گذاشته شد. وی در این زمینه 
اظهار داشت: قوانین و مقررات دست وپاگیر به ویژه مالیات بر ارزش افزوده 
)که 9 درصد به واحدهای تولیدی هزینه تحمیل می کند در حالی که این 
مالیات باید از مصرف کننده نهایی دریافت شود.( ، قاچاق و واردت بی رویه 
منسوجات و پوشاک ) که خوشبختانه توسط مسئولان ذی ربط در حال کنترل 
است و امیدوارم مهار قاچاق با جدیت و شدت بیشتری تداوم یابد(، نوسان 
نرخ ارز و به تبع آن آشفتگی های بازار که اگر دولتمردان بتواند ثابت ارزی به 

وجود آورند، شاهد بازگشت آرامش به بازار خواهیم بود.
نایب رئیس هیأت مدیره اتحادیه تولید و صادرات صنایع نساجی و پوشاک 
ایران در ادامه بیان داشت: این دیدگاه واقعیت ندارد که کیفیت کالای خارجی 
همیشه خوب و کیفیت تولیدات داخلی همواره نامرغوب است، کما این که 

بارها کالای خارجی خریده ایم اما با کیفیت بسیار نازل آن مواجه شده ایم!
به  ماشین آلات صنعتی  بازسازی  و  نوسازی  که  نکته  این  بیان  با  حریری 
تنهایی مشکل گشا نیست افزود: واردات بی رویه کالاهای خارجی و وجود 

بازار غیرشفاف، از مهم ترین مشکلات صنعتگران محسوب می شود.
وی در پاسخ به این سوال که آیا میزان واردات منسوجات و پوشاک از مبادی 
رسمی، معقول است یا خیر، گفت: فعالان تولیدی و صنعتی به هیچ عنوان 
مخالف واردات رسمی و قانونی نیستند و دغدغه اصلی آنان واردات غیرقانونی 

و قاچاق می باشد.
این صنعتگر نساجی خاطرنشان کرد: اگر تولیدکننده داخلی نسبت به واردات 
قانون مند و شفاف امیدوار شود، اطمینان داشته باشید با بهره گیری از نیروهای 
کارآمد و جوانان توانمند، مسیر رشد و توسعه را با سرعت بیشتری می پیمایند.
مدیرعامل دیبا ریس، نساجی را یک رشته هنری- صنعتی توصیف کرد و 
گفت: هنر، نیازمند جوانان تازه نفس با ایده های جدید است اما متأسفانه این 

صنعت در بخش طراحی پارچه و لباس با کمبودهایی روبروست.
از دلایل  را یکی  ترکیه  اقتصاد  در  نساجی  نهادینه شدن صنعت  حریری، 
اصلی موفقیت این صنعت در ترکیه دانست و گفت: چندان با این موضوع 
موافق نیستم که قیمت تمام شده کالاهای ترکیه کمتر از قیمت تمام شده 
محصولات ایرانی است. تولیدکنندگان ایرانی قادر به رقابت با محصولات 
ترکیه هستند مشروط بر این که کالاهای ترک از مبادی رسمی و قانونی 

وارد ایران شوند. 

وضعیت تولید انواع نخ در کشور
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یک تولیدکننده پارچه با بیان این که حدود 90 درصد مواد اولیه ما از محل 
واردات تامین می شود، گفت: قرار بر این بود تا ارز 4200 در اختیار متقاضیان قرار 

گیرد اما امروز تولید کننده برای دریافت این ارز بلاتکلیف است.
افشین سالاردینی، با اشاره به این که امروز تولید کنندگان در تامین مواد اولیه 
خود مشکل داشته و کسی هم پاسخگو نیست، اظهار داشت: واردات مواد اولیه 
رکن اصلی کار ما به شمار می آید به نحوی که اگر این مواد در اختیار تولید کننده 

قرار نگیرد امکان تولید کالا و حتی تامین نقدینگی خود را ندارد.
 به گزارش فصل اقتصاد ، وی با بیان این که حدود 90 درصد از مواد اولیه مورد 
نیاز ما از محل واردات تامین می شود، افزود: قرار بر این بود تا ارز 4200 در اختیار 

متقاضیان قرار گیرد اما امروز تولید کننده برای دریافت این ارز بلاتکلیف است.

سیستم بانکی اعلام می کند هنوز دستورالعملی برای تخصیص ارز برای صنایع 
مختلف به ما ابلاغ نشده و به همین دلیل ما در بازار سرگردان هستیم. باید از 
بانک مرکزی پرسید سهم صنایع مختلف از ارز 4200 چقدر است و این ارز با چه 

مکانیزمی در اختیار آنها قرار می گیرد.
این تولیدکننده اضافه کرد: قرار است این هفته جلسه ای را با حضور فعالیان حوزه 
نساجی و پوشاک در سندیکای پوشاک برگزار کنیم تا در نهایت بتوانیم به یک 

جمع بندی نهایی برای رفع مشکلات مان در تامین مواد اولیه دست پیدا کنیم.
سالاردینی با تاکید بر این که متاسفانه واردات پارچه در کشور همچنان افزایش 
پیدا کرده است، گفت: واردکنندگان خلاء های تولید کننده داخلی را به خوبی 
شناسایی کرده و همان پارچه ها را وارد کشور می کنند. به عنوان نمونه، ترکیه 
سردمدار واردات پارچه به کشور شده و در حوزه پارچه های کت و شلواری، 
رومبلی و پارچه های لباس شب حضور پررنگی در بازار دارد. در این شرایط تولید 

کننده داخلی هر روز سهم خود را از بازار از دست می دهد.
سالاردینی در ادامه صحبت های خود با بیان این که پارچه های ترکیه ای به 
صورت سفارشی به آسانی وارد کشور می شود تصریح کرد: قرار بود مبادی ورورد 
کالا به کشور مورد نظارت جدی قرار گرفته و مانع واردات پارچه به کشور شوند 
اما متاسفانه این تصمیمات اجرایی نشده و وارد کنندگان به راحتی در حال 
تصاحب بازار هستند. این تولید کننده با گلایه از این که تولید کنندگان ترکیه ای 
برای تولید و حتی صادرات جوایزی را دریافت می کنند، افزود: متاسفانه هیچ کدام 

از این جوایز برای تولید کننده داخلی در نظر گرفته نمی شود.

صنایع نساجی برای دریافت دلار 4200 تومانی به مشکل خوردند

در مراسمی به میزبانی شرکت هاکوپیان، لباس های رسمی تیم ملی فوتبال ایران 
برای جام جهانی روسیه، رونمایی شد. سومبات هاکوپیان بنیان گذار شرکت 
هاکوپیان در مراسم رونمایی از لباس رسمی تیم ملی فوتبال که در هتل اسپیناس 

پالاس تهران برگزار شد، گفت: خوشحالیم که در سال حمایت از کالای ایرانی، 
تیم ملی فوتبال کشورمان با پوششی ایرانی و باکیفیت در روسیه حضور پیدا 

می کند.  
به گزارش دنیای اقتصاد،  وی با بیان اینکه نگاه شرکت هاکوپیان برای حمایت از 
تیم ملی یک نگاه اقتصادی نیست، افزود: بدون هیچ چشم داشتی، آمدیم تا در کنار 
تیم ملی باشیم. پس از مذاکرات فراوان و جلسات متعدد با مسئولان فدراسیون 
فوتبال، قرار شد شرکت تا چهار سال لباس رسمی تیم های ملی فوتبال در تمام 
رده های سنی را تامین کند. بر اساس این گزارش، شرکت هاکوپیان علاوه بر 
تامین لباس های رسمی تمام تیم های ملی فوتبال ایران، حامی ارکسترسمفونیک 
ایران به منظور حضور و اجرای موسیقی در سه شهر بزرگ روسیه در روزهای 

جام جهانی 2018 نیز خواهد بود.

حمایت هاکوپیان از تیم ملی فوتبال ایران
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رئیس اتحادیه فروشندگان فرش ماشینی، گفت: بازار فرش ماشینی در ایران اشباع 
شده است و می توان گفت که نرخ  آن واقعی  است. به گزارش گسترش نیوز، محمدهادی 
کمالیان با بیان اینکه فرش از نظر مصرف، جزو کالاهای درجه سه، محسوب می شود، 
تصریح کرد: سازمان حمایت از تولیدکنندگان و مصرف کنندگان نقشی در تعیین نرخ 
فرش ایفا نمی کنند در واقع عرضه و تقاضا، نرخ نهایی فرش را مشخص می کند؛ از 
آنجایی که مازاد نیاز فرش ماشینی در کشور تولید می شود قیمت ها واقعی است.  رئیس 
اتحادیه فروشندگان فرش ماشینی با اشاره به اشباع بودن بازار فرش ماشینی، گفت: 
کمتر فروشنده ای با نرخ غیرواقعی اجناس خود را عرضه می کند. لازم است این هشدار 
به خریداران داده شود که چندان به تخفیف های 40 و یا 50 درصدی اعتماد نکنند چرا 
که این تخفیف ها معمولا غیرواقعی است -به این معنا که فروشندگان نرخ کالا را بالا 
می برند تا بتوانند بیشتر تخفیف بدهند.  به گفته وی: نرخ فرش ماشینی 6 متری از یک 

میلیون 200 تا 3 میلیون تومان است. این فعال اقتصادی با اشاره به کاهش واردات 
فرش های فانتزی مرینوس، تصریح کرد: خوشبختانه توان تولید فرش های فانتزی را 

داریم از این رو روند ورود این نوع از فرش ها در بازار کمرنگ شده است. 
 کمالیان با بیان اینکه اعتماد مردم به فرش های قواره بزرگ ایرانی زیاد است، گفت: 
واردات فرش ماشینی قواره بزرگ در ایران بسیار کم است زیرا فرش ماشینی در داخل 
کشور باکیفیت و باقیمت مناسب تولید و عرضه می شود.  این مسئول صنفی با اشاره 
زیاد شدن سراهای فرش، گفت: هزینه  های اداره سرای ّ فرش زیاد است از این رو نرخ 
خدمات در این واحدها به مراتب بیشتر واحدهای خرده فروشی است اما این سراها 
سعی دارند که با تبلیغ های زیاد مردم را به سمت خود بکشانند اما باید بگویم که اجناس 
ارائه شده در این فروشگاه هّا با واحدهای خرده فروشی هیچ فرقی ندارند.  وی با بیان 
اینکه کارخانه های تولید فرش در ایران با اقتدار به کار خود ادامه می دهند، خاطر نشان 
کرد: تعدادی از کارخانه ها فقط بافنده فرش هستند این در حالی است که برخی از 
تولیدکنندگان تمام فرآیند تولید -ریسندگی، بافندگی و رنگرزی- را در کارخانه خود 
انجام می دهند. باید بگویم که درجه کیفی این فرش هّا به مراتب قابل توجه تر است زیرا 
نظارت  بر تولید آنها بیشتر است.  این فعال اقتصادی گفت: نام بردن از کارخانه های 
تولید فرش  به معنی تبلیغ کار آن واحدی تولیدی است و کمرنگ جلوه دادن فعالیت 
دیگر واحدها است، از این رو ترجیح می دهم نام هیچ واحد تولیدی را بیان نکنم.  کمالیان 
در پایان درباره بورس فرش های ماشینی، گفت: خیابان های مصطفی خمینی، چهارراه 
سیروس تا چهار راه مولوی، 16 متری امیری، 7 تیر و امام حسین همگی فرش ماشینی 

عرضه می کنند.

رئیس اتحادیه فروشندگان فرش ماشینی عنوان کرد: 
تخفیف های سراهای فرش واقعی نیست

رئیس دانشکده علوم انسانی دانشگاه آزاد اسلامی واحد قائم شهر با توجه به 
اهمیت منسوجات پزشکی تهیه شده از نانوالیاف که دارای کارایی فوق العاده در 

صنعت هستند گفت: امروزه با تولید نانوالیاف زیست تخریب پذیر حاوی داروهای 
مفید می توان بسیاری از بیماری ها و جراحی های پرریسک را با روش ساده تر انجام 
داد. رئیس دانشکده علوم انسانی دانشگاه آزاد اسلامی واحد قائم شهر در سخنرانی 
علمی نانوتکنولوژی در خدمت مهندسی پزشکی که با حضور دانشجویان و استادان 
در سالن اجتماعات دانشگاه آزاد اسلامی واحد قائم شهر برگزار شد درباره موضوع 
استفاده از فناوری تولید نانوالیاف برای مصارفی از قبیل رهایش دارو، زخم پوش ها، 
نخ های جراحی، ایجاد سطوح آنتی باکتری، نخ های بخیه هوشمند، جوراب های 
هوشمند برای بیماران دیابتی، رگ های نانولیفی، تاندون ها، تحقیقات و آخرین 
پیشرفت های جهان مطالبی را ارائه کرد.  به گزارش خبرگزاری آنا،  پیمان ولی پور 
درباره درمان سوختگی و جایگزینی نانو الیاف به جای فیلم کلاژن برای جراحی 
های مغز و فتق در انسان مطالبی بیان کرد. مقالات ولی پور درباره اصلاح سطح 
پلیمری و تولید نانو الیاف و مدل سازی این روش ها از طریق روابط ریاضی است.

عضو هیأت علمی واحد قائم شهر مطرح کرد: 
کارایی منسوجات پزشکی تهیه شده از نانوالیاف در صنعت
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به گزارش از عصراقتصاد، سعید جلالی قدیری، دبیر اتحادیه تولید و صادرات 
نساجی و پوشاک در رابطه با مشکلات صنعت کشورگفت: ما در صنعت دچار 

مشکلات عام از جمله فضای کسب و کار هستیم که مبتلابه  کل صنعت است 
و بخش خصوصی خیلی نمی تواند در اصلاح و بهبود آن دخیل باشد و مسئولیت 

آن مشخصا با دولت است.
جلالی قدیری افزود: دولت موظف است فضای کسب و کار را برای فعالیت 
بخش خصوصی تسهیل کند. با توجه به اینکه درصد بالایی از فعالان این بخش 
دولتی ها و خصولتی ها هستند آنها نیز با این مشکلات دست و پنجه نرم می کنند.
 دبیر اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک با اشاره به مشکلات فضای 
کسب و کار در موضوع قانون گذاری گفت: ما در هربخشی که ورود پیدا می 

کنیم عمدتا با قوانین ضد تولید مواجه می شویم.
 وی تصریح کرد: فقدان برنامه های استراتژیک و مدون در صنعت برای بهبود 
فضای کسب و کار در کنار قوانین متعدد بانکی، بیمه ای، مالیات مستقیم و 
ارزش افزوده، واردات و صادرات و... همگی فضا را برای فعالیت تولیدکنندگان 

نامناسب کرده است.
 جلالی قدیری با بیان اینکه هنوز در صنعت خود آمار شفافی از میزان تولید 
یک محصول نداریم، گفت: با نگاهی به فعالیت تولیدی کشورهای دیگر، که با 
هدفگذاری برای چند سال آینده خود، تمامی زیربخش ها خود را وادار به طراحی 
نقشه برای رسیدن به اهدافشان می کنند، به این نتیجه می رسیم که صنعت 

کشور هنوز در بدیهیات مشکل دارد.
دبیر اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک افزود: صنعت نساجی صنعت 
خاصی است، محصولاتی که در ظاهر از صنعت نساجی دیده می شود، به 
منسوجات خانگی و پوشاک محدود می شود. در حالی که این صنعت در زنجیره 
قبلی نیز مانند بافندگی، ریسندگی، رنگرزی، تولید الیاف و... که شروع آن با تأمین 

مواد اولیه است تا حلقه آخر با مشکلات متعددی دست و پنجه نرم می کند.
 وی در همین رابطه افزود: برای مثال ما بدلیل از بین رفتن مزارع و فقدان 
انگیزه در کشور پنبه تولید نمی کنیم و با تعرفه گذاری بنحوی از واردات پنبه نیز 

جلوگیری کرده  ایم.
از طرفی در خطوط تولید، بر اساس قواعدی که به عنوان مشکلات عام ذکر 
شد، بنحوی برخورد می شود که کارخانجات ما بزرگ نمی شوند. اگر فعالیت 
کارخانه ها از یک حجمی فراتر برود، انواع و اقسام سازمان ها مانند بیمه تامین 
اجتماعی و مالیات و... به جهت  اعمال قوانین، در کار تولید کننده خلل ایجاد 

می کنند.
 جلالی قدیری اجرای ناقص قوانین را از عوامل موثر در نارضایتی تولیدکنندگان 
دانست و افزود: برای مثال اجرای ناقص قانون ارزش افزوده در صنعت نساجی، 
باعث غیرشفاف شدن فعالیت ها در این بخش شده است. از طرفی هزینه های 
حلقه های قبلی به دلیل پرداخت این ارزش افزوده افزایش پیدا کرده و نهایتا 

فشار مضاعفی را به جهت قیمت به تولیدکنندگان وارد می نماید.
 وی همچنین در رابطه با ورود تکنولوژی و فناوری به بخش نساجی گفت: 
در موضوع ورود و استفاده از ماشین آلات به روز نساجی در شرایط نسبتا خوبی 
قرار داریم. سرمایه گذاری هایی در این بخش صورت گرفته و کارخانجات بخش 

خصوصی ما به تکنولوژی های روز دنیا مجهز شده اند.
دبیر اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک تصریح کرد: میزان کشش بازار 

تحت تاثیر خیلی موارد از جمله قاچاق است.
 وی عمده ترین مشکلات صنایع نساجی را بحث قاچاق دانست و افزود: قاچاق 
پوشاک، پارچه، پتو و انواع منسوجات خانگی بازار ما را به شدت تحت تاثیر قرار 

داده است.
 جلالی قدیری ادامه داد: نسبت قاچاق در واردات پوشاک 98 درصد است. یعنی 
تنها 2درصد وارداتی که انجام می شود قانونی و هر آمار دیگری غیر از این 
فرافکنی و فرار رو به جلو است. به نظر من تا کنون هیچ کاری در این زمینه 

صورت نگرفته است.
دبیر اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک در رابطه با تاثیر افزایش و نوسانات 
نرخ ارز بر صنعت نساجی گفت: افزایش نرخ ارز، فارغ از اینکه طی یک روند 
مشخص و مناسب انجام نشد، به عنوان یک واقعیت اقتصادی و بدلیل شفافیت 
مالی که در پی آن صورت می گیرد برای ما مفید است و از انجام تراکنش های 
مالی در سامانه نیما استقبال می کنیم. اما نوسانات نرخ ارز برای تولیدکنندگان 
امری مضر و باعث عدم اطمینان تولیدکنندگان است و بازار ارز از نظر نوسان باید 

توسط دولت کنترل شود.

دبیر اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک: برخی قوانین ما ضد تولید است
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مجری طرح پنبه با بیان اینکه سالانه 7درصد به تولید پنبه در کشور اضافه 
می شود گفت: بر اساس پیش بینی انجام شده تا سال 1404 به خودکفایی تولید 

پنبه در کشور رسیده و کل نیاز خود را از منابع داخلی تأمین می کنیم.
ابراهیم هزارجریبی مجری طرح پنبه کشور اظهار کرد: در سال 96 در سطحی 
حدود 75 هزار هکتار 180 هزار تن وش پنبه با عملکردی حدود 2400 کیلوگرم 
در هکتار تولید شد که این رقم در مقایسه با سال قبل که 160 هزار تن تولید 

شده بود، 12 درصد رشد داشته است.
 به گزارش خبرگزاری تسنیم، وی با بیان اینکه روند افزایشی تولید پنبه کشور از 
سال 95، دوباره آغاز شده است، گفت: در سال 94، 150 هزار تن، سال 95، 160 
هزار تن و سال 96، 180 هزار تن پنبه در کشور تولید شده است و در سال های 
آینده نیز به دنبال افزایش تولید هستیم، به طوری که پیش بینی شده است این رقم 

در سال 97 به 200 هزار تن برسد.
 هزارجریبی با ارائه برنامه تولید پنبه در افق 1404 گفت: در این تاریخ می توانیم 

در تولید پنبه کشور دوباره خودکفا شویم.
 مجری طرح پنبه با اعلام اینکه »در شرایط فعلی حدود 50 درصد نیاز صنایع 
نساجی کشور را تأمین می کنیم« افزود: در سال 95، 44 درصد الیاف مورد نیاز 
صنایع ما از منابع داخلی تأمین می شد که این رقم در سال 96 به 47 درصد 

افزایش یافت و کسری آن از طریق واردات تأمین شد.
 وی با ابراز اینکه »در سال های اولیه برنامه افق 1404 طبق برنامه حرکت 
نکرده ایم« گفت: براساس افزایش تولیدی که در دو سال گذشته صورت گرفته 

است پیش بینی می کنیم که در افق 1404 به برنامه مورد نظر برسیم.
 مجری طرح پنبه با اشاره به برنامه های معاونت زراعت جهاد کشاورزی برای 
افزایش عملکرد تولید پنبه در کشور گفت: تهیه بذور اصلاح شده و آموزش 
پنبه کاران موجب افزایش تولید این محصول در کشور شده است به طوری که 
در سال 95، 56 درصد بذر مورد نیاز را به صورت اصلاح شده در اختیار کشاورزان 

قرار گفت و این رقم در سال گذشته )96( به 67 درصد رسید.  این مقام مسئول 
پیش بینی کرد که در سال 98،  صددرصد بذر مورد نیاز پنبه کشور را به صورت 

اصلاح شده در داخل تولید کرده و در اختیار کشاورزان قرار دهیم.
وی با بیان اینکه نرخ خرید تضمینی پنبه در سال زارعی جاری افزایشی نداشته 
است، گفت: با توجه به افزایش 7 تا 8 درصدی نرخ خرید تضمینی پنبه در 
سالهای گذشته و خرید به موقع این محصول از کشاورزان، رغبت آنها برای ادامه 
کشت این محصول در کشور حفظ شده است و سیر نزولی تولید این پنبه که 

در گذشته وجود داشته اکنون مثبت شده است و سالانه رشد 7درصدی دارد.
 هزارجریبی با اعلام اینکه دولت برای تأمین بذر پنبه مورد نیاز کشاورزان یارانه 
پرداخت می کند، گفت: هزینه تولید هر کیلوگرم بذر پنبه در کشورمان 4200 
تومان است که دولت با پرداخت یارانه، این محصول را 3 هزار تومان در اختیار 

کشاورزان قرار می دهد.
 وی با ابراز اینکه برای سال 97 پیش بینی تولید 200 هزار تن پنبه شده است، 
گفت: این روند صعودی تولید پنبه در کشور با رشد 7درصدی همراه شده است.

 مجری طرح پنبه در ارتباط با کیفیت پنبه تولیدی داخل گفت: پنبه تولید مناطق 
مختلف کشور کیفیت متفاوتی دارد که این شرایط در مناطق مختلف جهان نیز 
حاکم است اما باید در نظر داشت که تولید پنبه در کشور مطابق با نیاز صنایع 

نساجی است.
 هزارجریبی گفت: اگر پنبه تولیدی کشور کیفیت لازم را نداشت صنایع ما برای 

خرید این محصول اقدام نمی کردند و آن را از طریق واردات تأمین می کردند.
 وی با یادآوری اینکه کشورها یارانه هایی به تولید پنبه پرداخت می کنند، گفت: 
قیمت تمام شده پنبه در کشورهای مختلف براساس یارانه هایی که دولت ها 
پرداخت می کنند متفاوت است؛ قیمت پنبه ایران نیز در مقایسه با برخی کشورها 

بیشتر اما نسبت به کشورهای دیگر کمتر است.
وی با بیان اینکه قیمت پنبه تولیدی کشور کاملًا رقابتی است گفت: در صورتی 
که پنبه وارداتی نیز با ارز آزاد به کشور وارد شود از پنبه تولیدی در کشورمان 
قیمت بالاتری خواهد داشت اما وقتی که ارز ارزان قیمت به وارد کننده داده 
می شود معلوم است که نرخ پنبه وارداتی ارزان تر است. امیدواریم با اصلاح 

سیاست ارزی دولت، تولید رونق بیشتری پیدا کند.
 هزارجریبی در ادامه صحبت های خود در واکنش به اظهارات فعالین بخش 
صنایع نساجی که کاهش تولید پنبه در کشور را عامل تعطیلی صنایع خود 
می دانند گفت: به خلاف ادعاهایی که مطرح می شود تولید پنبه در کشور باعث از 
بین رفتن صنایع نشده است و بالعکس این صنایع بودند که با کاهش تولیدات 

خود منجر به کاهش سطح زیر کشت پنبه در کشور شدند.
مجری طرح پنبه افزود: صنایع پوشاک و نساجی به خاطر قاچاق پوشاک از بین 

خبر خوش برای نساجی؛ ایران سال 1404 در تولید پنبه خودکفا می شود



 59 شماره 184    خرداد 97  

رفتند؛ حتی اگر تولید پنبه نیز در مقاطعی کم بود این امر عامل از بین رفتن صنایع 
نساجی و پوشاک نیست، زیرا آنها می توانستند کسری مورد نیاز خود را از طریق 
واردات تأمین کنند.  وی با اظهار اینکه عملکرد صنایع مرتبط با نساجی را از بالا 
به پایین نگاه می کنند گفت: اگر تولید پوشاک در کشور کم شود به فراخور آن نیز 

تولید پارچه، نخ و پنبه کم خواهد شد.
 این مقام مسئول در وزارت جهاد کشاورزی با بیان اینکه »ما این آمادگی را 
داریم که کل نیاز پنبه کشور را تأمین کنیم«؛ گفت: این صنایع نساجی بودند 
که ظرفیت های ورود پنبه را )به صنایع خود( کم کردند زیرا نمی توانستند با 
پوشاک خارجی رقابت کنند.  مجری طرح پنبه با تذکر اینکه »تحت تأثیر الیاف 

مصنوعی قرار گرفتیم و تقاضا برای الیاف طبیعی کم شده است« گفت: الیاف 
مصنوعی قیمت کمتری در مقایسه با الیاف طبیعی دارند که این امر باعث شد که 
تقاضا برای الیاف مصنوعی در کشور بیشتر شود اما باید در نظر داشت که الیاف 

مصنوعی برای بهداشت و سلامت بدن افراد مناسب نیستند.
 وی با ابراز اینکه »سابقه تولید کامل پنبه مورد نیاز را در کشور داشته ایم« گفت: 
در صورتی که صنایع نساجی ما آمادگی لازم را داشته باشند ما می توانیم کل نیاز 

پنبه کشور را داخل تولید کنیم.
 مجری طرح پنبه اظهار کرد: وزارت جهاد کشاورزی به دنبال آن است که 

هزینه های تولید پنبه را با توسعه مکانیزاسیون کاهش دهد. 

انتظار  از چهار سال  اینکه کارگران پلی اکریل پس  بیان  با  علیرضا خرمی 
خسته اند، به نمایندگی از جانب دو هزار کارگر پلی اکریل از مسئولان خواست 

که برای افتادن چرخ تولید روی غلتک، هرچه در توان دارند، انجام دهند.
که  است  کشور  تولیدی  کارخانه های  از  یکی  اصفهان  پلی اکریل  شرکت 
مدتهاست با مشکل کمبود نقدینگی و اختلال تولید مواجه شده است. در 
روزهای گذشته مدتها بعد از استقرار »هیات حمایت از صنایع« جلسه دوم 

مجمع عمومی این شرکت برگزار شد.
 به گزارش ایلنا، علیرضا خرمی )عضو شورای اسلامی پلی اکریل( در ارتباط 
با تصمیماتی که در این مجمع گرفته شد، می گوید: در جلسه مجمع عمومی، 
بحث انحلال کارخانه پلی اکریل رد شد و یکی از پیشنهادهایی که از سوی 
سهامداران خرد در این جلسه مطرح شد، بحث افزایش سرمایه از محل آورده 
نقدی بود؛ در این جلسه تصمیم گرفته شد تا پلی اکریل از ماده 141قانون 

تجارت خارج شود. البته تمامی این مباحث هنوز در حد طرح است.
 خرمی درباره وضعیت این کارخانه تصریح می کند: در جلسات متعددی که 
با حضور مسئولان استان، شهرستان و نمایندگان مجلس برگزارشد، قول 

پایدار در شرکت پلی اکریل داده شده  مساعد جهت تداوم تولید و اشتغال 
است، اما وضعیت کارخانه پلی اکریل برای تامین مواد اولیه ی مورد نیاز، 
مناسب نیست و کارکنان شرکت، همچنان بلاتکلیف هستند؛ پرسنل پلی 
اکریل 80 درصد حقوق ماه گذشته خود را دریافت کردند ولی از سال گذشته 

همچنان چندین ماه معوقات مزدی پرداخت نشده دارند.
 وضعیت بلاتکلیف کارخانه پلی اکریل و تعویق در پرداخت حقوق کارگران، 
آنها را با مشکلات فراوانی مواجه کرده است. این کارگران از تیرماه سال 
گذشته به بیمه بیکاری معرفی شدند و اکنون در حدود دو ماه است که به 

کارخانه بازگشته اند.
 خرمی در ارتباط با وضعیت این کارگران می گوید: شرایط پلی اکریل به 
گونه ای  پیش رفته است که پس از چهار سال تحمل شرایط دشوار، این 
وضعیت منجر به ازهم گسیختگی بنیان خانوادگی بسیاری از کارگران شده 
است؛ پرسنل شرکت پس از چهارسال بلاتکلیفیِ وضعیت کارخانه و ابهام در 
آینده کاری این شرکت، ناامید هستند و آینده روشنی را برای خود و کارخانه 

متصور نیستند.
عضو شورای اسلامی کار شرکت پلی اکریل درباره وضعیت تولید کارخانه 
این  تولید  تداوم  اما  است،  فعالیت  حال  در   2 اکریلیک  بخشِ  می گوید: 
اینکه قسمت  اولیه مشخص نیست، ضمن  تامین مواد  به دلیل عدم  خط 
نخ ریسی)یارن( پلی استر هم در تلاش است تا انشاالله به زودی راه اندازی 

شود.
 خرمی ادامه می دهد: تمامی پیشنهاداتی که در مجمع ارائه شده درحد طرح 
است و قرار است این پیشنهادات بررسی شود. پرسنل کارخانه پس از چهار 
سال شرایط دشوار، از این وضعیتِ نامشخص و بدون دورنمای روشن، خسته 

شده اند.

بحث انحلال پلی اکریل رد شد
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نایب رئیس اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران با بیان اینکه امروز 

صنعت پوشاک با افزایش واردات در حال نابود شدن است و نمی دانیم برای نجات 
خود چه کنیم،گفت: کجای قانون مناطق آزاد واردات کالای ساخته شده عنوان 

شده است؟
بهرام شهریاری، با اشاره به اینکه تخلفات بزرگی در مناطق آزاد در حال وقوع 

است و هیچ نظارتی برای جلوگیری از این تخلفات از سوی دستگاه های مربوطه 
انجام نمی شود، اظهار داشت: دو دهه از اجرای قانون و مقررات مناطق ازاد تجاری 
و صنعتی می گذرد اما در طول این مدت هیچ کدام از اهداف مناطق آزاد به صورت 

کامل اجرایی نشده است.
 به گزارش فصل اقتصاد، وی افزود: در ماده 14 قانون مقررات مناطق آزاد تجاری و 
صنعتی اعلام شده، »مبادلات بازرگانی مناطق با خارج از کشور پس از ثبت گمرکی 
از شمول مقررات صادرات و واردات مستثنی هستند و مقررات صدور و ورود کالاها و 
تشریفات گمرکی در محدوده هر منطقه به تصویب هیئت وزیران می رسد« متأسفانه 
با وجود این قانون به راحتی کالای ساخته شده در این مناطق بدون هیچ نظارتی 
مورد معامله قرار می گیرد. به عنوان نمونه در قشم به راحتی امکان تردد وجود داشته 

و افراد می توانند بدون کنترل و نظارتی کالاها را وارد مناطق کنند.
نایب رئیس اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران با انتقاد از اینکه اصلًا 
نظارتی در مناطق آزاد برای ورود و خروج کالا وجود ندارد، افزود: در یکی دو مورد 
حتی محموله های 900 تنی در این مناطق گم شده اند که این موضوع با سوالات 
زیادی همراه است. شهریاری با اشاره به اینکه ورود کالای ساخته شده به مناطق 
آزاد تخلف محسوب می شود، تصریح کرد: امروز صنعت پوشاک با افزایش واردات 
در حال نابود شدن است. ما نمی دانیم دیگر چه اقدامی برای نجات خود انجام دهیم. 

چرا مسئولین در مناطق آزاد نظارتی ندارند تا به راحتی پوشاک وارد کشور نشود.
وی افزود: در بخش تسهیلات ویژه برای انتقال کالای تولید شده در مناطق آزاد 
درقانون مقررات مناطق آزاد تجاری و صنعتی اعلام شده »واردات درصدی از 

کالای تولید شده در مناطق آزاد تجاری و صنعتی موضوع بند »د« تبصره 25 
قانون برنامه دوم توسعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلامی ایران به 
داخل کشور معادل نسبتی از مجموع ارزش افزوده و مواد و قطعات داخلی به کار 
رفته، به قیمت کل کالای تولیدی،  بدون هرگونه محدودیتی مجاز است و علاوه بر 
عدم نیاز به ثبت سفارش و گشایش اعتبار، مشمول شرط غیرمجاز و مجاز مشروط 
نمی باشد«. همین قانون عاملی شده تا تولیدکنندگان از آن سوء استفاده کرده و به 

راحتی کالا وارد کشور کنند.
نایب رئیس اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران در ادامه به نحوه واردات 
مواد اولیه و قطعات از مناطق آزاد اشاره کرد و اظهار داشت: قرار بر این بود »ورود 
مواد اولیه و قطعات منفصله رأسا توسط واحدهای تولیدی کشور به صورت بدون 
انتقال ارز، از مناطق آزاد به داخل کشور در چارچوب سقف واردات سالانه هر یک از 
مناطق مجاز باشد« اما جالب اینجاست که برخی افراد با ایجاد کارخانجات صوری 
نه تنها کالایی در مناطق آزاد تولید نمی کنند بلکه با استفاده از همین قوانین به راحتی 

محصولات را وارد مناطق آزاد کرده و بعداً در بازار عرضه می کنند.
این تولیدکننده پوشاک تصریح کرد: بر اساس آمار در 11 ماهه سال 95 در منطقه 
ارس ترانزیت واردات 269 میلیون دلار بوده است که از میان این رقم فقط 24 
میلیون و 500 هزار دلار کالا از مناطق آزاد ترخیص قانونی شده است. این موضوع 
نشان می دهد ما با رقم 245 میلیون دلار کالایی که مشخص نیست چگونه وارد 
و از مناطق آزاد ترخیص شده اند روبرو هستیم. جالب اینجاست در همین منطقه 
ارس،  صادرات حاصل از تولید در سال 95 سی و پنج هزار دلار گزارش شده است.

وی با بیان اینکه در سال 95، 70 میلیون دلار پوشاک از ارس وارد شده که یک 
میلیون دلار آن به صورت قانونی از منطقه ترخیص شده است گفت: با این حجم 
واردات پوشاک،  صنعت کشور در حال نابودی است.در منطقه قشم نیز ترانزیت 
واردات 195 میلیون دلار اعلام شده که فقط 16 میلیون دلار کالا به صورت قانونی 
در این منطقه ترخیص شده و 174 میلیون دلاری کالا از این منطقه غیرقانونی 

ترخیص شده اند.
شهریاری با اشاره به اینکه با وجود تخلفات بسیار متعدد در مناطق آزاد متاسفانه 
دولت لایحه ای مبنی بر گسترش مناطق آزاد را پیگیری می کند اظهار داشت: اگر 

مناطق آزاد گسترش پیدا کند به طور حتم صنعت پوشاک نابود خواهند شد.
نکته قابل توجه اینکه زمانی که آقایان به هدف خود در افزایش مناطق آزاد 
هنوز دست پیدا نکرده موضوع سهمیه بندی واردات پوشاک را در مناطق آزاد 
وارد کشور شود که شما  نباید  پوشاک  اینجاست اصلا  مطرح می کند. سوال 
سهمیه بندی می کنید. در کجای قانون مناطق آزاد واردات کالای ساخته شده 

عنوان شده است؟

تخلفات مناطق آزاد در جنگ با »نساجی«، از کارخانه های صوری 
تا گم شدن محموله 900 تنی تولید و تجارت
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استاندار البرز با اشاره به ظرفیت های مختلف تولیدی در استان گفت: راه اندازی 
شهرک نساجی با هدف اشتغالزایی و تنوع تولید در برنامه کاری البرز قرار گرفته است.  
محمدعلی نجفی در نشست شورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی استان البرز 
افزود: برای ایجاد شهرک نساجی درالبرز با جدیت وارد عمل شدیم و با تعامل و هم 

افزایی آن را محقق خواهیم کرد.
به گزارش ایرنا، استاندار البرز ، وضعیت نساجی در استان را مورد اشاره قرار داد و اضافه 
کرد: به طورکلی دراین بخش  با مشکل مواجه شدیم و واردات کالاهای خارجی در 

این بخش مشکلاتی ایجاد کرده است. وی گفت: اکنون با توجه به شعار سال و چشم 
انداز دولت، فرصتی فراهم شده تا در صنعت نساجی دوباره با قدرت وارد عمل شویم و 
برندهای معروف و باکیفیت کار خود را آغاز کنند. نجفی افزود: نشست های تخصصی 
و حضور فعال تشکل های تعاونی در خصوص احیا و تقویت صنعت نساجی باید شکل 
منسجم و قدرتمندی بگیرد. استاندار البرز با بیان اینکه اکنون دولت به جد برای احیا و 
تقویت صنعت نساجی کشور وارد عمل شده، گفت: بیمه در این زمینه با فراغ بال می 

تواند همراهی لازم را داشته باشد چراکه بستر تعامل و همراهی، مهیا است.
وی افزود: صنایع نساجی ظرفیت اشتغالزایی فراوانی دارد، از این رو باید برنامه های 

مربوطه در این بخش ارائه و عملیاتی شود.
وی با اشاره به چالش های موجود در زمینه ارز ادامه داد: با اینکه درآمدهای ارزی 
کشور روند مناسبی دارد  اما برخی با سهل انگاری شرایط را به گونه ای رقم می زنند 
که ارز وارداتی به چرخه اقتصادی کشور باز نگردد. وی افزود: تمام بخش های دولتی و 
خصوصی استان البرز که در بحث ارز متاثر هستند، می توانند پیشنهاد خود را برای برون 

رفت از موانع احتمالی مطرح کنند تا به دولت انتقال داده شود.
استاندار البرز با اشاره به عدم تناسب امکانات با رشد جمعیت در استان گفت: در این 
بخش اتاق بازرگانی با استفاده از ظرفیت های بخش خصوصی باید در جهت ارتقا و 

تقویت زیرساخت های البرز گام بردارد.

شهرک نساجی در البرز ایجاد می شود

یک تولیدکننده پوشاک با بیان اینکه تاریخ نشان می دهد که ایرانیان در طول 
سال های گذشته فقط محصولات ایرانی استفاده می کردند و خبری از واردات و 
قاچاق پوشاک در کشور نبود، گفت: چه اتفاقی در کشور افتاده که گریه تولیدکننده 
ایرانی در آمده است. محمد خاضع با اشاره به اینکه پایه مواد اولیه نساجی وارداتی 
بوده و افزایش نرخ ارز مشکلات زیادی را برای واحدهای تولیدی به وجود اورده 
است، اظهارداشت: در سال های گذشته ایران در بخش تولید پنبه رتبه قابل توجهی 
داشت اما عدم ایجاد زیر ساخت باعث شد تا امروز در بخش مواد اولیه نیازمندی 

زیادی به واردات داشته باشیم.  به گزارش خبرگزاری تسنیم، این تولیدکننده پوشاک 
با بیان اینکه عدم حمایت دولت از صنایع نساجی آنها را با مشکلات متعددی روبه رو 
ساخته است، افزود: این عدم توجه در حالی صورت می گیرد که در کشورهای دیگر 
علاوه بر ارائه تسهیلات ارزان قیمت ؛ حمایت های تعرفه ای و حتی پرداخت جوایز 
صادراتی برای تولیدکنندگان در نظر می گیرند.  وی اضافه کرد:  امروز تولیدکننده 
داخلی با مشاهده عدم حمایت ها گریه اش در آمده است.  خاضع با اعلام اینکه 
تاریخ نشان می دهد که ایرانیان در طول سال های گذشته فقط محصولات ایرانی 
استفاده می کردند و خبری از واردات و قاچاق پوشاک در کشور نبود، گفت: باید 
پرسید چه اتفاقی در کشور افتاده که ما تولیدکنندگان نساجی امروز در شرایط بدی 

به سر می برند.
 این تولیدکننده پوشاک با بیان اینکه امروز برخی از واحدها برندهای خارجی را جعل 
و محصولات خود را به نام برندهای معتبر خارجی در بازار به فروش می رسانند ، 
اظهارداشت: جالب اینجاست تعدادی دیگر با سفارش هایی به چین محصولاتی 
با برند جعلی وارد بازار می کنند که همین امر شرایط را برای تولیدکنندگان معتبر 
پوشاک سخت کرده است. وی با اشاره به برندهای مطرح ایرانی که امروز خبری 
از آنها در بازار نیست، تصریح کرد: تولید یک زمانی در کشور هنر بود و تولیدکننده 

جایگاه ویژه ای داشت اما چرا امروز تولید کننده به این اوضاع دچار شده است؟

اشک تولیدکننده داخلی درآمده است
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عمادالدین کبیری- مدیرعامل شرکت بافت کبیر جزه - در گفت وگو با رادیو 
اقتصاد اذعان داشت: بین 20 تا 30 درصد پوشاک موردنیاز کشور توسط واحدهای 

داخلی تأمین می شود و 70 درصد آن وارداتی است.
آیا صنعت نساجی، یک صنعت استراتژیک  این سوال که  به  وی در پاسخ 
محسوب می شود یا خیر، گفت: هنگام تولد، اولین صنعتی که مورد استفاده انسان 
قرار می گیرد، نساجی است و پس از مرگ نیز تنها صنعتی که با انسان  می ماند 
)کفن(، نساجی می باشد پس این صنعت، بسیار مهم و استراتژیک محسوب 

می شود.
به گزارش سرویس خبر و گزارش نساجی امروز، عمادالدین کبیری  گفت: قیمت 
یک کیلو پنبه در مزرعه حدود 2 دلار، یک کیلو نخ 4 دلار ، یک کیلو پارچه 6 
دلار و قیمت یک کیلو لباس 50تا100 دلار است، آیا صنعتی را چنین استراتژیک 

و دارای ارزش افزوده بسیار بالا سراغ دارید؟  
وی ادامه داد: انسان ها بدون خوردن غذا می توانند از منزل بیرون آیند اما قطعاً 
بدون پوشاک ) پوشش( هرگز نمی توانند از منازل خود خارج شوند این نکته به 

خوبی بیانگر اهمیت و جایگاه ارزشمند صنعت نساجی و پوشاک است.
به گفته مدیرعامل شرکت بافت کبیر جزه ، صنعت نساجی در دهه های50، 60 و 
اواسط دهه 70 رو به رشد بود اما به دلایلی مانند افزایش بی رویه سرمایه گذاری 
در صنعت ساختمان و روند صعودی واردات غیرقانونی منسوجات و پوشاک 
) عمدتاً بی کیفیت( به کشور، صنعت نساجی ایران با مشکلات جدی روبرو 
شد، این روند ادامه داشت تا در دهه 90 با راه اندازی واحدهای تولیدی مدرن، 
ارائه محصولات باکیفیت توسط تولیدکنندگان )به ویژه در بخش پوشاک( و 
حمایت های آقای مهندس نعمت زاده- وزیر سابق صنعت- از صنعت نساجی و 
پوشاک، این صنعت روند رو به احیاء خود را پیمود و در مسیر رشد و توسعه گام 

برمی دارد.
وی یادآور شد: در زمینه تولید پنبه، ایران یکی از کشورهای صاحب نام تولیدکننده 

پنبه محسوب می شد اما بالا رفتن ارزش زمین های کشاورزی و عدم مقرون 
به صرفه بودن کشت پنبه از نظر کشاورزان، کمبود منابع آب و ... باعث شد 
دشت های پنبه به ویلا و منازل مسکونی و واحدهای تجاری تبدیل شود و در 
حال حاضر 10 درصد از پنبه موردنیاز واحدهای نساجی توسط پنبه  های داخلی 
و مابقی از سایر کشورها تأمین می شود. کبیری با اعلام این مطلب که 90 
درصد الیاف مصرفی صنعت نساجی ) طبیعی و مصنوعی( وارداتی است، افزود: 
طی 10 سال اخیر صنعت ریسندگی و بافندگی کشور به پیشرفت های خوبی 
رسیده اند و کارخانه های مدرن و به روز متعددی فعالیت خود را با ماشین آلات و 
تکنولوژی های جدید آغاز کرده اند، بسیاری از کارخانه ها نیز به نوسازی و بازسازی 

خطوط تولید پرداختند.
وی خاطرنشان کرد: ما )تولیدکنندگان( هیچ گاه از مردم انتظار نداریم که چشمان 
خود را به روی کالاهای خارجی باکیفیت در بازار ببندند و کالای تولید داخل را 
با هر قیمت و کیفیتی بخرند! اما معتقدیم مصرف کنندگان باید به دنبال کالای 
مرغوب ایرانی باشند. به گفته این فعال نساجی، کشورهای توسعه یافته صنعتی 
مانند آلمان، ایتالیا، فرانسه و ... در مقطعی از زمان درگیر جنگ جهانی شدند اما به 
مدد برنامه ریزی در جهت رشد و توسعه صنعت استراتژیک و اشتغالزای نساجی و 
پوشاک، به قطب صنعت دنیا تبدیل شده اند و بسیاری از برندهای مطرح و معتبر 

دنیا، متعلق به کشورهای مذکور هستند.
کبیری گفت: طی گفت وگو با رئیس اتحادیه نساجی و پوشاک ترکیه، وی اعلام 
کرد از اواسط دهه 80 میلادی، تدوین استراتژی صنعت نساجی و پوشاک ترکیه 

آغاز شد و در حال حاضر به صنعت مادر این کشور تبدیل شده است.
به اعتقاد مدیرعامل کبیر بافت جزه، وقتی خوب تولید کنیم، واردات رسمی و 
قانونی هیچ اشکالی ندارد و چه بهتر که محصولات خارجی نیز وارد بازار کشور 
شوند تا کیفیت خوب و قیمت مناسب تولیدات داخلی بر همگان مشخص شود؛ 
ضمن این که زمینه رقابت سالم میان تولیدات داخلی و خارجی نیز به وجود 

خواهد آمد. 
وی ادامه داد: در حال حاضر پوشاک ایرانی به کشورهایی مانند آذربایجان، 
عمان، عراق، الجزایر و... صادر می شود و برخی از تولیدکنندگان ایرانی نیز تا 
چند سال پیش به کشورهای اروپایی از جمله ایتالیا صادرات داشتند اما متأسفانه 
مردم نسبت به توانمندی ها و قابلیت های صنعت نساجی و پوشاک کشور آگاهی 

چندانی ندارد.
کبیری ابراز داشت: نباید محصولات خود را به بازار کشورهای همسایه محدود 
کنیم. بازار کشورهای آفریقایی مانند الجزایر جای کار بسیاری دارد کما این که 
ترکیه، صادرات خوبی به این کشور دارد. مدیرعامل بافت کبیر جزه اذعان داشت: 
دولت می تواند با همکاری وزارت امور خارجه، سفیران و رایزنان اقتصادی ایران 

ارزش افزوده بسیار بالای صنعت پوشاک
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بالای  قیمت  به  توجه  با  گفت:  معادن مجلس،  و  عضو کمیسیون صنایع 
ارز قاچاق منسوجات به صرفه نیست و مجبور هستند به سمت تولیدات و 

محصولات داخلی گرایش پیدا کنند.
عبدالله رضیان درخصوص وضعیت صنعت نساجی در کشور، اظهار داشت: 
در این صنعت بحث تامین مواد اولیه وجود دارد که با توجه به میزان افزایش 
نرخ ارز نیاز به حمایت بیشتر دارد و مهمترین مانع پیش روی صنعت نساجی 
به روزرسانی تکنولوژی آن است که باید به روز شود و کیفیت تولید آن ارتقاء 

یابد تا مصرف کننده به کالایی داخلی گرایش پیدا کند.
 به گزارش خبرگزاری خانه ملت، عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه باید به بازسازی صنایع نساجی که زیرساخت 
آن وجود دارد و تنها نیازمند تجهیز و بازسازی هستند، کمک کنیم، گفت: در 

نساجی کشور شرایطی را فراهم کنیم تا رونق گذشته ایجاد شود.
 نماینده مردم قائمشهر در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه افزایش 
نرخ دلار علی رغم اینکه باعث می شود مواد اولیه با قیمت بالایی تامین و با 
آسیب های زیادی مواجه شویم اما به نفع نساجی است، ادامه داد: با توجه به 
قیمت بالای ارز قاچاق منسوجات به صرفه نیست و مجبور هستند به سمت 

تولیدات و محصولات داخلی گرایش پیدا کنند.
 وی با تاکید بر اینکه باید کیفیت محصولات صنایع نساجی را ارتقاء دهیم، 
که  تولیدی  واحدهای  محصولات  کیفیت  افزایش  برای  کرد:  خاطرنشان 
تا تسهیلات  نیاز داریم  اداره می شوند  یا دولتی  توسط بخش خصوصی و 

ارزان قیمت را در این بخش پیش بینی کنیم.
 این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه تولید برندهای 
فعال نساجی  استان مازندران باید از صفر تا صد باشد، تصریح کرد: صنایع 
نساجی اگر بخواهد نخ مورد نیاز خود را از بیرون تامین کند مجددا مشکلاتی 
به وجود می آید، این واحدها باید بتوانند پارچه مورد نیاز خود را تولید و توان 
رنگرزی داشته باشند و تنها محصول نهایی را به بازار عرضه و ارزش افزوده 

بالاتری برای خود ایجاد کنند.
 رضیان اضافه کرد: در حال حاضر صنعت نساجی در استان مازندران بیشتر 
به شیوه کارمزدی فعالیت می کند زیرا کسی که رنگرز است پارچه تولیدی با 
کیفیت بالا را با قیمت نازلی خریداری می کند و نتیجه  و سود نهایی برای 

این واحد کسب می شود.
 نماینده مردم قائمشهر در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه باید به 
شیوه ای عمل کنیم تا زنجیره تولید در واحدهای صنعتی ایجاد شود و کالا با 
قیمت مناسب به بازار عرضه و سود کافی را دریافت کند، اضافه کرد: نساجی 
مازندران در تولید پارچه مشکلی ندارد اما به دلیل اینکه واحد رنگرزی آن فعال 

نیست به صورت خام تولید می کند.
 عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی در پایان با تاکید 
بر اینکه در حال حاضر تجهیزات رنگرزی نساجی مازندران خریداری شده 
حدود  کرد:  خاطرنشان  نشده اند،  نصب  تاکنون  مسائل  برخی  به دلیل  اما 
350میلیارد تومان تجهیزات از گذشته خریداری شده است که با نصب آنها 
می توانند رنگ رزی و تنوع تولید داشته باشند، با به روزرسانی تکنولوژی صرفه 

اقتصادی بیشتری نیز ایجاد می شود.

رضیان: افزایش نرخ دلار به نفع صنعت نساجی است / 
۳50میلیارد تومان تجهیزات رنگریزی نساجی روی زمین مانده است

در خارج کشور به معرفی قابلیت های تولیدات و محصولات ایرانی به بازارهای 
طریق  از  ایرانی  باکیفیت  کالاهای  مصرف  »فرهنگ سازی  بپردازد.  جهانی 
رسانه های عمومی«، »ارائه تسهیلات در قالب وام های کم بهره به صنعت«، 
عرضه کنندگان  و  تجار  با  تولیدکنندگان  میان  مشترک  جلسات  »برگزاری 
کالاهای خارجی که عمدتاً با کیفیت بالای تولیدات ایرانی آشنایی چندانی ندارند 
و تلاش برای ایجاد تعامل و همکاری مشترک میان آنها«، از مواردی هستند 

که به اعتقاد وی، دولت می تواند در راستای حمایت از تولیدات ایرانی انجام دهد.
و  انسانی«  نیروهای  »آموزش  فروش«،  ساختار  »اصلاح  کبیری،  گفته  به 
»آشنایی و به کارگیری تکنولوژی های روز دنیا در خطوط تولید«، نیز از وظایف 

تولیدکنندگان جهت معرفی کالاهای باکیفیت داخلی به مصرف کنندگان است.
وی در پایان ابراز امیدواری کرد روزی فرا برسد که مصرف کنندگان ایرانی به 

کالاهای تولید داخل اعتماد نمایند.


